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Hasičská přípravka s pohárem za první místo na okrskové soutěži

Stavební boom na Šarovech pokračuje (ulička Lesů ČR)
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Vážení spoluobčané, 
máme tady konec prázdnin a dovolených, 
kdy jsme snad všichni načerpali nové síly do 
dalších měsíců. A máme tady rovněž konec 
volebního mandátu současného zastupitel-
stva. Hodnotit úspěchy i neúspěchy zde ve 
sloupku nebudu, podrobněji se zmiňuji o 
uplynulých 4 letech na jiném místě zpravo-
daje v článku Ohlédnutí III. 
Přestože jsem poměrně podrobně rozebral 
uplynulé roky v tomto článku, chci jen krát-
ce poděkovat všem zastupitelům, kteří se 
mnou pomáhali zkvalitnit žití v obci. 
V každé obci je obyvatelstvo nakloněno mi-
nimálně z poloviny starostovi a vedení obce, 
druhá polovina kritizuje, ale nic pro obec 
nedělá. S tím se musí smířit každý starosta. 
Proto chci apelovat na voliče, kteří půjdou 
za pár dní k volbám do zastupitelstva obce, 
aby se ohlédli zpět nejenom 4 roky, ale i 
hlouběji a porozhlédli se po obci, co se změ-
nilo a co ještě by bylo potřeba zlepšit. Kdo se 
chce dívat, ten vidí, kdo nechce... 
Vyberte ty kandidáty, kteří neváhali do toho 
jít s pocitem, že nenechají obci vládnout po-
věřeného úředníka, protože v obci k mému 
zděšení nebyla sestavena žádná kandidátka, 
proto ten krok, který popisuji v závěru zmí-
něného Ohlédnutí. 
Píšu ve sloupku proto, že vím, že se někte-
rým nebude chtít číst hodnocení uplynulé-
ho období. 
Přeji Vám všem hodně zdraví a klidu v této 
nelehké době a šťastnou volbu  nového za-
stupitelstva. Váš starosta
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Je přítomno 6 členů zastupitelstva, zase-
dání je usnášení schopné v souladu s ust. 
§ 92 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích. 
Jednání řídí starosta František Langr.
Body programu:
Dohoda vlastníků vodovodů provoz-

ně souvisejících

OZ schvaluje Dohodu vlastníků vo-
dovodů provozně souvisejících, uza-
vřenou mezi Vodovody a kanalizace 
Zlín, a. s., se sídlem tř. T. Bati 383, 
760 49  Zlín, IČ: 49454561, zastou-
penou Ing. Svatoplukem Březíkem, 

předsedou představenstva a obcí Ša-
rovy a pověřuje starostu obce k uza-
vření smlouvy.
Smlouva o poskytování služeb

OZ schvaluje Smlouvu o poskytování 
služeb - zimní údržba obecních komu-
nikací traktorem mezi společností SLS 
cz s. r. o., se sídlem Bohuslavice u Zlí-
ně 279, 763 51  Bohuslavice u Zlína, 
zastoupenou Robertem Slezákem, jed-
natelem a obcí Šarovy a pověřuje sta-
rostu obce k uzavření smlouvy.
Rozpočtové opatření č. 2/2022

OZ schvaluje rozpočtové opatření č. 
2/2022 v souladu s § 102 odst. 2 písm. 
a) zákona o obcích a v souladu s § 16 
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OBECNÍ ZASTUPITELSTVO INFORMUJE

V Uličce už po novém povrchu
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odst. 3, písm. a) zákona o rozpočto-
vých pravidlech územních rozpo-
čtů - změny v rozpočtu - přesun roz-
počtových prostředků na jednotlivých 

paragrafech a položkách.
Hospodaření obce

OZ bere na vědomí hospodaření obce 
ke dni 31. 8. 2022.

OHLÉDNUTÍ III

Vážení občané, přátelé,
končí volební období současného ve-
dení obce, které bylo dle mého míně-
ní co se týká činnosti a jiných událos-
tí docela úspěšné, pestré, ale i nelehké. 
V minulosti jsem se snažil zhodnotit 
a popsat alespoň ty nejdůležitější udá-
losti ze života obce v létech 2010-2014 
(ohlédnutí I) a 2014-2018 (ohlédnu-
tí II). To vše si můžete připomenout 
v obecních zpravodajích č. 2/2014 a 
č. 3/2018. Je dobré si oživit vzpomín-
ky na tato léta, aby si každý uvědomil, 
co se v obci vybudovalo a jak se v obci 
změnilo hodně věcí. 
Zatímco v prvním Ohlédnutí jsem se 
rozepsal na 4 stránky formátu A4, ve 
druhém už to byly jen 2 stránky (ne, 
že by bylo akcí a investic méně, ale ne-
chtěl jsem již zatěžovat čtenáře) a v 
tomto článku se chci věnovat zhodno-
cení končícího volebního období 2018-
2022.
Ve volbách roku 2018 se projevila sna-
ha omladit a zaktivizovat nové tváře 
v zastupitelstvu. Díky kandidátce ha-
sičů a stávajícího vedení se podaři-
lo získat téměř 89 % preferencí a tím 
vzniklo nové zastupitelstvo v poměru 
4:3 ve prospěch hasičů. Dalo se očeká-
vat, že nová krev se projeví a taktéž se 

tak stalo. Do konce roku se „zkulturni-
lo“ okolí šaten a kluziště díky oploce-
ní prostoru pro kontejnery. Byl odsou-
hlasen nákup techniky na zimní údrž-
bu a taktéž traktor na údržbu zeleně. 
Kulturní akce spolků se opět rozjely v 
plném proudu.
Rok 2019 -  fakticky byly zahájeny prá-
ce projektantů na Komplexních po-
zemkových úpravách našeho katastru. 
Schůzky se Státním pozemkovým úřa-
dem byly poměrně časté, a i díky zastu-
pitelům probíhalo vytyčování hranic 
zájmového území bez problémů. Tyto 
činnosti vlastně probíhaly až do ukon-
čení KoPÚ v roce letošním. Zastupi-
telstvo se začalo zajímat o další aktivi-
ty. Problém odkanalizování obce včet-
ně umístění ČOV – zastupitelstvo pro-
věřilo všechny možné varianty včetně 
návštěv obcí s různým způsobem od-
kanalizování a ukončení ČOV se závě-
rem, že způsob ukončení nebude v na-
šich podmínkách tak jednoduchý, jak 
se to zdálo některým spoluobčanům. 
Proběhlo dále oslovení dodavatelů PD 
na areál šaten, řešila se rekonstrukce 
chodníků v obci. Byla provedena prv-
ní etapa opravy chodníků, díky dota-
ci MAS Dolní Poolšaví. Dále schváli-
lo opravu veřejného osvětlení v obci 
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Kontejnery na odpad zmizely za zelenou plentou.

– výměnu svítidel a centrální napěťo-
vou regulaci z důvodu úspory el. ener-
gie. Brigádnicky se vytvořil sklad pro 
uskladnění techniky pod terasou hos-
pody. Prostor za kapličkou se rovněž 
zrevitalizoval. Na nové druhy odpadů 
se pořídily další nádoby. Rovněž tak 
webové stránky obce dostaly nový ka-
bát. Průběžně se bezúplatně převáděly 
pozemky z Úřadu pro zastupování stá-
tu na obec, stejně tak odkup pozem-
ků od vlastníků např. hřiště pro hasič-
ské cvičení a soutěže. Za tento rok se 
toho změnilo a událo poměrně hodně 
k lepšímu.
Rok 2020 – rok jako každý jiný, dalo 
by se říci do března. Ale – řádění ce-
losvětového viru Covidu nečekal nikdo 

a nebudu se o něm zmiňovat dlouze, 
protože bylo popsáno v Šarovcích dost 
stránek na toto téma. Jen chci znovu 
poděkovat všem občanům i zastupite-
lům, že se vše zvládlo s konstatováním, 
že se vše na dva roky zastavilo, tím 
mám na mysli kulturní akce, sportovní 
a veškeré setkávání občanů na tradič-
ních společenských akcích. V platnost 
vešly nové obecně závazné vyhlášky. 
V dubnu proběhla obměna ve složení 
ZO, rezignaci podal z osobních důvodů 
pan Kadlčík, nastoupil náhradník pan 
Jar. Křen ml. Ale život v obci šel dále, 
zastupitelstvo se snažilo, aby se usku-
tečnily naplánované věci. Hasiči obdr-
želi na základě dotací jak z GŘ HZS, 
tak od Zlínského kraje nové vozidlo i s 
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vozíkem, doplatek obce byl minimální. 
Byla zrealizována druhá etapa obnovy 
chodníků rovněž za fi nanční podpo-
ry Zlínského kraje. V srpnu se odstě-
hoval z obce dlouholetý zastupitel pan 
Panoš, na jeho místo v ZO nastoupi-
la náhradnice paní Gagová. Průběžně 
probíhal převod pozemků do vlastnic-
tví obce. V tomto roce se ujala vedení 
kroniky paní Alena Vozábalová, která 
nahradila pana Kozlíka.  Veškerá kul-
tura a společenské akce byly utlumeny.
Rok 2021 – v tomto roce opět pokračo-
valo období boje s pandemií, ale obec 
nezahálela a za daných možností opět 
budovala. Proběhla tolik diskutovaná 

poslední etapa rekonstrukce chodníků 
až po konec obce. Byla dokončena PD 
areálu u kluziště a zažádáno o poskyt-
nutí dotace na doplnění herních prv-
ků na dětská hřiště ze SZIF, opět s po-
mocí MAS Dolní Poolšaví. Rezignaci s 
osobních důvodů podal člen ZO pan 
Soukup, jelikož nebyl zájem ze stra-
ny náhradníků, bylo zastupitelstvo do 
konce volebního mandátu v šesti čle-
nech. Vedení knihovny převzala kro-
nikářka paní Vozábalová, která si my-
slím, že je knihovník na svém místě. 
Společenské akce byly opět v minimál-
ním množství.
Rok 2022 – poslední rok mandátu 

Prostor za kapličkou prohlédl
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zastupitelstva. Pandemie pomalu ode-
šla, obec se vrátila k „normálu“. Po-
dařilo se zrealizovat doplnění her-
ních prvků na dětská hřiště, po 6ti le-
tech obec opět obdržela pro občany 
kompostéry a box na textil, díky dota-
ci Sdružení měst a obcí východní Mo-
ravy. A konečně se lokalita „Ulička za 
potokem“ dočkala po mnoha letech 
nového chodníku a cesty. Rovněž to-
lik vyhlížené parkoviště „Pod kopcem“ 
již pomůže občanům s lepším parko-
váním. Další akcí, která je v plánu, je 
do konce roku nová pevná plocha pod 
velkokapacitní kontejnery u Obecního 
úřadu a vstup na „Výletiště“. Podařily 
se i drobné opravy v obecních budo-
vách – hospodě a obecním úřadě. 

Do konce roku by měl být zprovozněn 
vysokorychlostní internet v obci, který 
pomůže občanům v celé obci. V prů-
běhu podzimu se budou zdarma (kdo 
si zažádal) vytyčovat hranice pozem-
ků v rámci poslední fáze Komplexních 
pozemkových úprav Šarovy. V tomto 
roce se dohnalo vše, co nebylo mož-
no uskutečnit v době zákazů. Setkání 
seniorů, oslava Dnu matek, košty, fa-
šanky, hasičské soutěže, Slavnosti vína 
a věřme, že i hody a další akce koncem 
roku se konat budou.
Vím, že se někomu bude zdát, že by 
mohla obec pořídit a vybudovat více 
věcí, ale ten kdo má přehled o výši roz-
počtu obce musí uznat, že nemůžeme 
tolik investovat jako jiné velké obce, 

Úprava prostoru pod hospodou



9

které mají na příjmové části rozpočtu 
fi nanční prostředky v řádu desítek mi-
lionů.
Dovolte mi závěrem poděkovat všem, 
kteří se v průběhu mandátu tohoto za-
stupitelstva snažili pomáhat tak, jak 
jim to umožňovala situace a kteří byli 
„vidět“ tam, kde bylo potřeba, ať už to 
byly brigády, nebo i organizace kultur-
ních a společenských akcí. Tím mám 
na mysli všechny spolky zejména SDH 
Šarovy, bez jejich pomoci by se těžko 
dalo organizovat tolik akcí, byť v tom-
to období byly hodně omezeny. Dále 
Šarovská chasa, která udržuje tradice 
a vede mladou generaci k pokračování 

této bohulibé činnosti. Dále je potřeba 
zmínit TJ Sokol, který i za významné 
podpory obce dobře reprezentuje naši 
obec. Rovněž tak sdružení SEN, kte-
ré úspěšně vede paní Knotová, přispí-
vá k tomu, že se dá kulturně vyžít i ve 
věku seniorském. Nesmím opomenout 
šéfredaktora našeho Šarovce pana Ber-
natíka a všechny dopisovatele, bez kte-
rých by se informace z dění v obci k 
Vám nedostaly. Rovněž všechny, kte-
ří se zasloužili o modernější webové 
stránky obce.
A samozřejmě nesmím zapomenout 
na zastupitelstvo obce, zejména bych 
chtěl vyzdvihnou aktivitu a snahu pana 

Doplnění herních prvků pod hospodou
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místostarosty Fejta, který ve funkci 
prokázal, že byl na svém místě a dále 
spolehlivou paní účetní, která je se 
mnou od počátku na úřadě a bez kte-
rých by tyto všechny aktivity nebylo 
možné uskutečňovat a prosazovat. Vě-
řím, že ku prospěchu nás všech, kte-
ří se chceme cítit a žít v obci v pohodě 
a klidu i když současné doba tomu vů-
bec nenasvědčuje.
Na závěr ještě poděkování všem čle-
nům minulých zastupitelstvech, zejmé-
na oběma místostarostům panu Fusko-
vi a panu Kozlíkovi, kteří se mnou prů-
běžně strávili celkem 12 let v dobrém 
i zlém. Věřím, že vždy jsme se snažili 
dojít ku zdárnému řešení a ve prospěch 
občanů. Lidé hodně zapomínají, proto 
doporučuji vrátit se k mým ohlédnu-
tím z minulých období a porovnat, co 

se v obci za těch více jak 10 let změ-
nilo. A tím se dostávám k závěru své-
ho článku. Doufal jsem, že po těch le-
tech strávených na postu starosty obce 
předám pomyslné žezlo mladé genera-
ci, která bude pokračovat v započatém 
díle. Ale bohužel, jaké bylo mé překva-
pení (nechci použít peprnější výraz), 
když jsem se dozvěděl, že nikdo v obci 
nebyl schopen sestavit kandidátní lis-
tinu pro nadcházející volební období. 
Proto jsem musel udělat krok, který 
by udělal každý správný a zodpověd-
ný starosta. Během několika dní jsem 
oslovil lidi, kteří byli ochotni kandido-
vat do zastupitelstva a vyhnout se po-
měrně velké nepříjemnosti a ostudě v 
podobě nucené správy úředníka Mini-
sterstva vnitra, který by dočasně řídil a 
spravoval obec za podmínek omezení 

Práce v uličce za potokem
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investic a dotací až do doby dalších 
nových voleb za několik měsíců. 
Proto mi dovolte poděkovat všem, kte-
ří mi nedali košem a šli do toho. Vě-
řím, že z nových voleb vzejde kolektiv 
lidí, kteří si zvolí toho správného sta-
rostu, nebo starostku a ti budou pokra-
čovat v započatých aktivitách zastupi-
telstva stávajícího a přidají ještě další 
dobré nápady, co v obci a pro občany 

udělat. Vím, že schopných lidí v obci je 
dostatek a proto mi dovolte jim všem 
popřát hodně štěstí a úspěchů, ať mo-
hou za 4 roky rovněž zhodnotit svoje, 
věřme úspěšné období. Volební pro-
gram dvou nezávislých kandidátek na-
leznete na jiném místě zpravodaje.
Hodně zdraví, pohody a dobrou volbu 
do dalších let Vám všem přeje

Františe Langr

VOLEBNÍ PROGRAM

1/ Revitalizace areálu u hřiště – rekon-
strukce budovy šaten: klubovna (ko-
munitní centrum) a obecní knihovna. 
Multifunkční nové hřiště. Realizace 
dle finančních prostředků.

2/ Rekonstrukce zbývajících komuni-
kací a chodníků v obci – „stará cesta“, 
cesta na „Kopec“, cesta ke kluzišti, ces-
ta k „Machovému“.

3/ Výstavba nových chodníků v obci: 
propojení hospoda – kaplička

4/ Priority společných zařízení v rámci 
KPÚ Šarovy – realizace: 

a) záchytný průleh (svodný příkop 
včetně interakčního prvku), 

b) mokřad, 

c) rekonstrukce polní cesty „Křížové“.

5/ Alternativní zdroje energií pro 
obecní budovy – dle možností

6/ Průběžná volba výhodnějších doda-
vatelů energií a služeb v obci

7/ Podpora projektu cyklotrasy: pro-
pojení Březolupy – Šarovy – Bohusla-
vice u Zlína, vše jako součást projektu: 
Cyklostezka Jarošov (Uherské Hradiš-
tě) – Zlín.

8/ Dořešení situace s odkanalizováním 
obce a lokalizací ČOV – projektová 
dokumentace.

koalčiních kandidátek 
NEZÁVISLÍ I a NEZÁVISLÍ II 

pro volební období 2022 – 2026.
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9/ Pokračování plnění bodů volebního 
programu započatých v minulém vo-
lebním období.

Z dalších činností:

- Snaha o získání maximálních dota-
cí a jiných veřejných finančních pro-
středků na realizaci plánovaných in-
vestičních akcí.

- Podpora všech spolků v obci: Sbor 
dobrovolných hasičů Šarovy, TJ Sokol 
Šarovy, Šarovská chasa, klub SEN, vče-
laři, myslivci.

- Průběžná úprava obecně závazných 
vyhlášek obce Šarovy podle aktuálních 
potřeb.

- Průběžná údržba a podle potřeby a 
dostupnosti finančních prostředků 
případná obnova a spravování obec-
ního majetku a účelné hospodaření 
obce.

- Pokračování vedení kroniky obce Ša-
rovy a vydávání obecního zpravodaje 
Šarovce.

- Průběžná aktualizace, vylepšování a  
zdokonalování webových stránek obce 
Šarovy.

- Pokračování v osvětové činnosti pro 
občany formou besed, organizace se-
tkání seniorů, rodáků obce, pokračo-
vání ve všech tradičních kulturních a 
sportovních akcí a zajištění co nejširší 
podpory v závislosti na možnostech 

obce.

- Pokračování setkáváníní s družeb-
ními obcemi – Šárovcova Lhota v Če-
chách a Šarovce na Slovensku.

- Navazování (pokračování) a rozvíje-
ní další spolupráce s podnikatelskými 
subjekty v obci.

Realizace veškerých investičních akcí 
v obci bude závislá na množství přidě-
lených finančních prostředků ve for-
mě  dotací od státu a Zlínského kraje 
a dostupných finančních možnostech 
obce.  
Tyto skutečnosti nejsou obzvláště v 
této složité době, ve které se nejen naše 
republika nachází, možné předvídat.
Věřme, že se situace zklidní a postup-
ně se navrátí do normálu a bude líp.

Přesto věřím, že se nové zastupitelstvo 
obce bude co nejvíce snažit alespoň 
část těchto bodů splnit ku prospěchu 
občanů naší malé obce.
Pokud jste byli spokojeni s činností 
a výsledky současného zastupitelstva 
a jeho podporovatelů a ztotožňuje-
te se s volebním programem na další 
léta, podpořte prosím naše kandidáty 
koaličních kandidátek NEZÁVISLÍ I 
a NEZÁVISLÍ II výběrem 7 členů do 
obecního zastupitelstva a pomozte 
nám tak naplnit náš volební program.
Přijďte k volbám v co nejhojnějším po-
čtu !

František Langr
za  koaliční kandidátky 

NEZÁVISLÍ I a NEZÁVISLÍ II
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starosta obce

KANDIDÁTNÍ LISTINA - NEZÁVISLÍ I
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KANDIDÁTNÍ LISTINA - NEZÁVISLÍ II
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Byl pěkný prázdninový den, čtvrtek 
25. srpna 2022 a my jsme se vydali na 
výlet  za poznáním krás moravsko-slo-
venského pomezí, Moravských Kopa-
nic a Luhačovického lázeňství. 
Vše vyšlo podle plánu. Počasí, plně 
obsazený autobus nejen šarovskými 
dospělými a dětmi, ale i přespolními, 
kteří už  tradičně rádi s námi vyráží na  
výlety.
Na půl deváté jsme měli objednanou 
exkurzi do sklárny v Květné, která je  
jednou z nejdéle fungujících skláren 
na našem území. Založil ji v roce 1794 
kníže Alois I. z Liechtensteinu a od té 
doby je jen s několika malými přestáv-
kami v provozu. A bylo co obdivovat. 
Křehkou krásu a um moravských sklá-
řů, nespočet úkonů u každého výrobku 
než dospěje do finální podoby a sku-
tečnou ruční práci. Návštěvu sklárny 
jsme ukončili v podnikové prodejně, 

kde se nenašel  nikdo, kdo by si neod-
vezl na památku alespoň kousek pocti-
vé práce moravských sklářů v podobě 
skleničky, džbánu či vázy.
Z Květné jsme jeli krásnou krajinou, 
přes Suchou Loz, až na Žítkovou, ty-
pickou obec Moravských Kopanic. 
Bylo teplo, slunce hřálo a my jsme se 
vydali na procházku chráněnou kra-
jinnou oblastí Bílých Karpat, krajem 
žítkovských bohyní až ke stylové Pro-
dejně ovčích sýrů U kapličky, která je 
v blízkosti domku poslední žítkovské 
bohyně Irmy Gabrhelové. Tam bylo 
možné se v horkém dnu občerstvit, 
odpočinout si a vydat se zpět k hotelu 
Kopanice, kde pro nás měli připrave-
ný oběd. Posilněni společným dobrým 
obědem jsme nasedli do autobusu a 
vydali se přes Bzovou, Krhov a Bojko-
vice do Luhačovic.
V Luhačovicích na nás čekala milá 

NĚCO MÁLO O SRPNOVÉM VÝLETU KLUBU SEN

Z výletu klubu SEN do Bílých Karpat/foto Božena Knotová
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paní průvodkyně z informačního cen-
tra, která všechny zájemce o komento-
vanou prohlídku provedla lázeňským 
centrem, seznámila nás s historií lá-
zeňství a architekturou Luhačovic. 
Zavedla k jednotlivým pramenům, u 
kterých jsme se osvěžili minerálními 
vodami z léčivých pramenů. Zvlád-
li jsme i kafíčko, zmrzlinku, zákusek 
a nakoupit lázeňské oplatky. A pak 
hurá domů. Unaveni, ale obohaceni 
o spoustu pěkných zážitků jsme ko-
lem půl sedmé přijeli do Šarov. Sláva, 
nazdar výletu, nezmokli jsme...
A co připravujeme: 

besedu 
U KÁVY O KÁVĚ A KÁVOVINÁCH  
kdy: v SOBOTU 8. ŘÍJNA 2022 ve 14,00 
hodin 
kde:  v Šarovské hospodě
Přijede  za námi mezinárodně oceňo-
vaný odborník  na kávovou tematiku, 
vážený  pan Doc. PharmDr. Jozef Au-
gustin PhD., autor krásné knihy o kávě 
a autor řady dalších publikací o po-
chutinách. 
Přijďte  pobesedovat, potkat se s přáte-
li a seznámit se s příběhem kávy. 
Jste srdečně zváni.

Božena Knotová, klub SEN 

SOUSTŘEDĚNÍ HASIČŮ - VELKÉ KARLOVICE 2022

Po loňském pilotním a velmi zdaři-
lém hasičském soustředění pro malé 
a mladé hasiče, které se uskutečnilo 
na Rusavě, rozhodli se organizátoři z 
řad trenérů a další členů SDH Šarovy 
o uspořádání podobného hasičského 
soustředění také v letošním roce.
Nejprve však bylo nutné vybrat loka-
litu, která by splňovala jak požadavky 
na co nejnižší cenu, tak i na technické 
a stravovací zázemí a v neposlední řadě 
pak i požadavky na sportovní vyžití v 
nejbližším okolí. Všechny tyto atributy 
nakonec splnila chata Kyčerka ve Vel-
kých Karlovicích, která se nachází pří-
mo v lyžařské areálu Kyčerka. Chata je 
vybavena vícelůžkovými pokoji (i s pa-
trovými postelemi), dvěma kuchyňka-
mi a několika sociálními zařízeními na 
patře, což bylo pro naše potřeby zcela 

dostačující. V lyžařské sezóně funguje 
chata také jako bufet pro žíznivé a zmr-
zlé lyžaře, přes léto je však bufet zavřen, 
a tak se chata v týdnu od 11. do 15. čer-
vence stala pouze naším domovem.
O to, abychom neumřeli hlady, se kro-
mě našich vlastních zásob průběžně 
doplňovaných, postarali v Restauraci u 
Muzea vzdálené asi 150 metrů od naší 
chaty. Vařili nám podle našich poža-
davků jídla chutná i zdravá. 
Dalším důležitým aspektem pro výběr 
lokality pro nás byla blízkost vodní plo-
chy či vodního zařízení. I toto náš vý-
běr splňoval několikanásobně.
Letošního soustředění se nakonec zú-
častnilo dvacet větších i menších dětí 
z SDH Šarovy a šest vedoucích. Vyjeli 
jsme v pondělí dopoledne, takže naší 
první aktivitou na soustředění se stal 
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Členové soustředění hasičů Velké Karlovice u svého dočasného domova

oběd. Po obědě došlo k rozdělení po-
kojů, ubytování, povlečení postelí a 
vyjasnění si pravidel. Odpoledne bylo 
potřeba prozkoumat okolí a nejbližší 
možnosti pro naše příští aktivity. Cílem 
odpoledního výletu se stal nedaleký 
vodní svět. Jak jsme zjistili následně, 
bylo velmi prozíravé zjistit možnosti, 
cenu a návštěvní podmínky vodního 
světa, protože s ohledem na množství 
ubytovaných dětských táborů v okolí a 
nepříznivou předpověď počasí na dru-
hý den, bylo nutné si návštěvní hodiny 
dopředu rezervovat. 
V druhé části odpoledne jsme se pře-
sunuli na kraj lesa, děti se rozdělily do 
skupinek a dostaly za úkol postavit z 
toho, co les nabídl, nějakou stavbu, věž, 
úkryt. Každá skupinka pojala úkol po 
svém. Někteří stavěli do výšky, jiní do 
šířky a někteří zase dbali na estetickou 
stránku stavby. Pozitivní bylo, že se 
nakonec zapojili i ti, kteří na začátku 

remcali nejvíce. A kdyby nás z lesa ne-
vyhnal déšť, jistě tam staví dodnes.
Večer byl věnován seznamovacím 
hrám, protože ne všechny mladší děti 
znaly ty starší a obráceně. Zapojili se 
všichni, stejně jako do dalších her. Je 
potřeba pěstovat soutěžního ducha.
Úterní dopoledne bylo zaměřeno spor-
tovně. Na hřišti u velkokarlovické zá-
kladní školy proběhla malá netradiční 
šarovská olympiáda. Kromě běžných 
disciplín (běh na 100 metrů, běh na 
1500 metrů, skok daleký) se soutěžilo 
v méně tradičních (přetahovaná, skok 
z místa) a nechyběly ani míčové hry 
(vybíjená, fotbal). Po sportu jsme za-
mířili poobědvat a po krátkém odpo-
ledním klidu už jsme se přesouvali do 
vodního světa. Tam se děti vyřádily na 
tobogánech, skluzavkách, průlezkách, 
ale i vířivkách a bublinkách. Také nás 
navštívily dvě posily ze Šarov. Přijely 
na kole, což je samo o sobě úctyhodný 
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sportovní výkon a ještě nám pomohly s 
krocením dětí.
Ve středu dopoledne jsme se vydali 
na tzv. Kulíškovu stezku pod hotelem 
Horal. Naučná stezka vedla lesem a na  
několika zastavení jsme se mohli do-
zvědět spoustu zajímavých informací o 
fauně i fl óře velkokarlovických strání, 
lesů a luk. Ve druhé polovině dopole-
dne jsme ještě zasoutěžili na hřišti u 
hotelu Razula a pak už oběd a polední 
klid. V něm se s námi rozloučili šaro-
vští cyklisté a my jsme se pomalu chys-
tali na odpolední program, návštěvu 
valašského Balatonu. 
Valašský Balaton je přírodní koupališ-
tě nebo spíše vodní nádrž, která se na-
chází mezi obcemi Karolinka a Nový 
Hrozenkov. Na březích Balatonu je pak 
také spousta sportovního vyžití, mimo 
jiné obří skluzavka, trampolíny, pískové 
hřiště na volejbal a další atrakce. Prav-
da, voda je v Balatonu chladnější než v 
acquaparku, ale i tak má koupání v pří-
rodním jezeře svoje kouzlo. Mladší děti 
obsadily oba paddleboardy a užívaly si 
jízdy po hladině a některé si dokonce 
zkusily pádlování. Samozřejmě nechy-
bělo ani skotačení a skákání. Ti starší 
obsadili beachvolejbalové hřišti a vel-
kou část odpoledne strávili hraním vo-
lejbalu. A pochopitelně, že se zapojili i 
vedoucí. Po skončení zápasu vyzkoušeli 
děti i obří skluzavku s úkolem sjet ji ve 
stoje a nepolámat se.
Večerní program byl tentokrát věnován 
táboráku. Nechyběly špekáčky, chleba, 
hořčice a kečup a dokonce ani kytara a 
zpěv. A po setmění také stezka odvahy, 
která vedla blízkým lesem. Ačkoliv se z 

lesa místy ozvalo zanaříkání, nakonec 
stezku prošly všechny děti a mnohé pře-
konaly i samy sebe. Sluší se také ocenit 
starší, kteří si pod svá křídla vzali malo-
chy, dodávali jim odvahy a společně tak 
celou stezku úspěšně absolvovali.
Čtvrteční dopoledne jsme děti rozděli-
ly na dvě skupinky. Starší skupinka děti 
odjela na Pustevny, aby si vyzkoušela 
adrenalinový sjezd na koloběžkách. 
Mladší děti se přesunuly na Soláň, aby 
si vyzkoušely vyhlášené dětské hřiště 
Čerťák se spoustou průlezek a zajíma-
vých vyřezávaných soch a navrch, jako 
odměnu, sladkou zmrzlinu.
A protože počasí nám ukázalo svou pří-
větivou tvář, operativně jsme změnili 
plán a odpolední čas jsme opět strávili 
na Balatonu. Řádili jsme na skluzavce 
(některé výkony byly už přímo umělec-
ké), kterou si tentokrát vyzkoušeli i ně-
kteří malí odvážlivci, nechyběl ani od-
vetný zápas ve volejbale a využili jsme 
také paddlebordů.
Večer se pak většina dětí zúčastnila 
soutěže „Předveď a uhodni fi lm“, kdy 
děti musely ústně a poté pantomimicky 
znázornit název nebo děj fi lmu. Při této 
zábavě utekl čas všem daleko rychleji, 
stejně jako celý týden, protože hned po 
probuzení, balení a úklidu jsme náš do-
časný domov opustili natrvalo a všech-
ny děti ve zdraví vrátili zpět rodičům.
Tímto bychom také rodičům chtěli po-
děkovat, že nám své děti zapůjčili. Za 
podporu děkujeme také obci Šarovy a 
Zlínskému kraji. Pokud to jen trochu 
bude možné, příští rok se zase vyrazí-
me soustředit.

Petr Bernatík
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Na výletě

MLADÍ HASIČI VÍTĚZÍ

Doba konce prázdnin probere z leno-
šení nejen školáky ale i mladé hasiče, 
protože než se s námi léto definitivně 
rozloučí a vystřídají je podzimní plís-
kanice, je potřeba si ještě trochu zazá-
vodit s hasičskou stříkačkou. 
Také naše družstvo čekaly poslední zá-
vody Zlínské ligy mladých hasičů a po 
kvalitním soustředění, kde nejenom 
dobře potrénovalo, ale také řádně utu-
žilo partu, byli všichni zvědaví, jak si 
naši hasiči povedou. 
I když se nám poslední závody v Mys-
ločovicích a ve Zlíně nepovedly, nako-
nec jsme skončili na pěkném 5. místě. 

Ale zúčastnili jsme se také atraktiv-
ních nočních závodů v Záhorovicích. 
A to byla úplně jiná káva. 
Ačkoliv šlo naše družstvo na start jako 
úplně poslední a kromě tmy si muselo 
dávat pozor také na již blátivou dráhu, 
výsledek předčil očekávání. Start jsme 
pojali velmi opatrně, abychom neuk-
louzli na rozmáčeném terénu kolem 
základny, ale po spojení hadic jsme 
to pořádně rozběhli a zvítězili časem 
15,75 s. Takové umístění bude naše 
mládežníky motivovat do dalších tré-
ninků.

Jarek Křen ml.
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ŠAROVSKÁ OSLAVA VÍNA

Když sa řekne „Slavnosti vína“, hned 
všeci víja, o co ide. Proto néni potřeba 
ich blíže popisovat, lebo každý Šarov-
ják už na nich nekdy aspoň jednú býl 
a ten, kerý ne, tož ten tu svoju životní 
chybu napraví při najbližší příležitosti. 
Aj letos sa v Hradišti konaly a ani letos 
na nich nechybjali Šarovjáci. Vybave-
ní krojama, pláštěnkama, alegorickým 
vozíkem, místníma pagáčkama a pře-
spolním vínem sme vyrazili reprezen-
tovat dědinu. Letos po čase zase aj s 
nemocným harmonikářem, u kerého 
ale po nadopování sa vínem nebylo po 
nemoci ani památky. 
Sešli sme sa tradičně v páteční pod-
večér, abysme všecko nastrojili a 

připravili a protože už máme skuše-
ností, že bysme je mohli rozdávat po 
hrsťách, tož sme ani nemoseli trénovat 
a radši sme sa pošetřili na ten důleži-
tější den. No aj když nekeří už sa po-
třebovali naladit v pátek a tož v sobotu 
ráno vypadali jak zmoklí paví ocas a 
barvu měli jak fasáda šarovské hospo-
dy - vybledlú. Tito jedinci sa pak mo-
seli spravit štamprlú a dobarvit červe-
ným vínem. 
Enom jediná věc nám trošku kazila ná-
ladu a tú byla předpověď počasí. Lebo 
radary a modely sa tvářily, že na nás 
nenechajú vlákno suché. Ale tož na-
štěstí aj rosničky sa možú splést. Dru-
hý deň už radar hlásil enom přeháňky 

Šarovské kroje ve Vinohradské ulici



21

a po nich sluboval aj slunko, keré by 
nás mělo dosušit.
V sobotu ráno bylo neco špatně. V osm 
hodín pro nás dojél jak dycky autobus, 
všeci krojovaní nastúpili a autobus od-
jél směr Hradiště. Žádné čekání, žád-
né dobíhání ani žádné zpoždění. To 
na Šarovách v minulosti nebývalo zvy-
kem. Naštěstí to byla jediná odchylka 
od šarovského standardu a to ostatní 
už jelo jak po drátkách.
Ve smyslu: „To najlepší nakonec“ nás 
organizátoři zařadili opravdu až na 
úplný konec průvoda. To by nám ani 
tak nevadilo. Ale třepat sa až na konec 
Vinohradské, po kostkách a do kopca, 
bylo aj pro nás, sportovce v důchodě, 
namáhavé. Tam sme zjistili, že zas to-
lik krojovaných nedorazilo a tož sme 
moseli jít zpátky, aby mezi regionama 
a dědinama nebyly veliké mezery. 
Na stanovišti to vypadalo, že široko 
daleko nebude žádný trúba, kerý by 
nás rušíl ve zpěvu. Ale radovali sme 
sa předčasně. Topolanka, kerá asi 
hromadně zaspala, lebo sa trúsila jak 
spráskaná Lajka o štvrt na deset, stála 
přímo za nama. Moseli byt ale chlapci 
unavení, lebo hrát začali až u Kauflan-
tu a dycky enom krátko lebo lapali po 
dechu jak nešikovný plavec. My sme 
tak měli dost času sa do teho pořádně 
dostat, vyladit výšky aj náladu.
Před nama stáli v průvodě Prakšičáci 
a lebo neměli ani dechovú ani cim-
bálovú muziku a ani jiné těleso, keré 
by vydávalo zvuk, eště rádi zvučali s 
nama. Nebylo tak výjimkú, že zrazu 
na Šarovech stúpl počet ludí aj o de-
set. Táto migraca ale trvala enom po 

hlavní křižovatku. Pak už si každý hle-
děl svojéj dědiny a hrdo sa k ní hlásil.
Nevím, lesti to bylo tú horší předpo-
věďú, ale letos nám přišlo, že sa na nás 
přišlo podívat meněj diváků. Přibylo 
jich až u Kauflantu, aj když tam sa to 
možná mísilo s nakupujúcíma a pak na 
křižovatce, kde je víc jízdních pruhů a 
tož sa tam aj tých ludí namačká víc. Po 
cestě sme potkali aj nekolik známých, 
keří nás zdravili a dokonce aj jednoho 
v uniformě, kerému sme trochu na-
rušili důstojnost jeho majestátu, lebo 
ve službě sice nepije, ale eště rád sa s 
nama vyfotíl a aj si zanotovál. Tož snáď 
kvůli nám nepříde o prémie.
Celkovo průvod velice rychlo utékl, 
snáď proto, že nás jak každý rok hó-
nili organizátoři, že sme pomalí. A tož 
mosíme přidat do kroku, abysme pak 
stejně čekali, až nám ti uniformovaní 
převozníci dovolí dostat sa na druhú 
stranu křižovatky. Letos mosíme po-
chválit aj čtenáře na pódiu hlavního 
náměstí, že o nás mluvili pravdu a nic 
než pravdu a ani teho moc nepoplétli. 
Čestná tribuna v čele se starostú UH 
nás letos zdravila o cosi víc srdečně, 
asi to bude tým, že budú volby, ale 
lebo nejsme voliči z Hradišťa, tož mu 
to moc platné nebude.
Po průvodě následovala volná zábava. 
Teho část z nás využila a zastavila sa na 
koncertě starých známých z Hradčovic. 
Potem už sme sa všeci slézli ve Smeta-
nových sadoch na oběd. Místostarosta 
slubovál guláš z Nedachlebic, ale pro-
tože ten divočák byl jakýsi menší, tož 
nedali. Zas na nás zbyla klobása veliká 
jak dvě, mastná jak ropovod Družba, 



22

kerá aj po mase chutnala a kerú sme 
cítili eště v nedělu. 
Na a po obědě sme sa začali drolit, lebo 
přišla první přeháňka. Část z nás proto 
nečakala na nic, obsadila první volné 
vozítko směr Šarovy a letošní slavnosti 
uzavřela. Nekerým trčali permanentky 
na fotbalový Zlín z kapse a tož rychlo 
vyměnili kroj za dres a upalovali stej-
ným směrem, lebo mět enom jednu 
akci v jeden den by bylo divné.
Ten zbytek sa nenechal pár kapkama 
rozhodit a že letos prolúšňá Hradiště 
křížem krážem lebo zábavy moc, hud-
by moc a bylo by prý škoda, když už 
sme tady, sa tu trošku neporozhléd-
nút. A tak ste odpoledne mohli za-
hlédnút krojované Šarovjáky na hlav-
ním náměstí, jak si podupávajú u DH 
Hanačka. Jiní nalezli úkryt na kolej-
ním nádvoří, kde vystupoval FS Mla-
dina ze Splzně. Po něm měl vystúpit 

FS Rozsutec ze Slovenska. Temu sa ale 
pokazíl autobus kdesi u Hrozenka. 
Tož eště že sme tam byli my. Namís-
to Rozsutca sme pohotovo zaskočili 
svojím hudebně zpívaným pásmem. 
Dostali sme mikrofón a pod krytým 
pódiem sme si užili svojích devade-
sát minut slávy. Tož vy pozorní si jis-
tě spomenete, že to nebylo poprvé, co 
sme organizátorom na Slavnosťách  
vytrhli trn z paty. Enom zaplacené to 
zase nedostaneme. No co už, v krizi 
mosíja šetřit aj výrobci rulet.
Abych to zkrátil, poslední kusy sa vrá-
tily až za tmy, lebo eště dělaly modely 
do katalogu Burda 2023 (foto cenzuro-
vané). Vypadá to, že příští rok budú v 
módě kroje, najme varianta šarovská. 
Tož pěkné to bylo, od začátku do kon-
ca, včíl dat ty kroje do pucu, ať sú na-
chystané na další akcu. Tož tak!

Petr Bernatík

Šarovské zástupkyně s doprovodem
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Vlasta Vyoralová           červenec 2022 - 80 let
Pavel Leicman  července 2022 - 80 let
Ladislav Jurča  srpen 2022 - 90 let

BLAHOPŘEJEME

VZPOMÍNÁME

Blahopřání 
Boženě Vyoralové

Ludmila Pilátková - 1. 9. 2022 - 76 let

Blahopřání 
Pavlu Lecimanovi

CO JE V PLÁNU

8. 10. 2022 - Podzimní sběr železa
8. 10. 2022 - Besedování u kávy o kávě a kávovinách
15. 10. 2022 - Drakyjáda
5. 11. 2022   - Šarovské hody
6. 11. 2022   - Hodový fotbal
24. 12. 2022 - Štědrovečerní koledování u kapličky

Blahopřání 
Ladislavu Jurčovi




